
Z á p i s 
č. 4 

 
ze  zasedání Zastupitelstva města Velké Opatovice, které se konalo ve středu  19.04.2023 

v 17:00 hodin v zámeckém sále ve Velkých Opatovicích       
 

Přítomno:  14 
Omluven: 1 
Hosté:  1 
 

 
1. Zahájení 
2. Přivítání přítomných 
3. Schválení programu jednání 
4. Jmenování ověřovatelů zápisu 
5. Schválení zápisu z jednání zastupitelstva města dne 22.02.2023 
6. Zpráva o činnosti rady města za období od 20.02. do 03.04.2023  
7. Finanční situace města k 31.03.2023 
8. Daňová výtěžnost k 31.03.2023 
9. Poskytované půjčky z FRB na rok 2023 
10.Odpady za rok 2022 
11.Roční zpráva o kvalitě poskytovaných vodohospodářských služeb  
12.Zpráva o činnosti městské policie za únor a březen 2023 
13.Různé 
14.Diskuse 
15.Závěr 
 
Technická poznámka: Hlasování: pro – proti – zdržel se hlasování 
 
Ad 1, 2) Zahájení, přivítání přítomných  
     Schůzi v 17:00 hod zahájila pí starostka, přivítala přítomné. Čtvrté jednání zastupitelstva 
města bylo svoláno v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích za přítomnosti 14 členů 
zastupitelstva města, tzn., že je přítomna nadpoloviční většina členů a tím je zastupitelstvo 
města schopno právoplatně se usnášet. Omluvena je pí Iveta Hodinová. Zapisovatelkou je 
určena pí Jitka Látalová, pracovnice MěÚ Velké Opatovice 
 
Ad 3) Schválení programu jednání    
     pí starostka seznámila přítomné s podrobným programem jednání MZ dne 19.04.2023 
     
Usnesení: 4/2023/4: Zastupitelstvo města schvaluje program MZ dne 19.04.2023 
Hlasování:  14 – 0 – 0   
 
Ad 4) Jmenování ověřovatelů zápisu   
     pí starostka – ověřovatele zápisu jmenuji p. Jana Kovaříka a Pavla Ševčíka. Má někdo jiný 
návrh?    
   
Usnesení: 4/2023/4: Zastupitelstvo města schvaluje ověřovatele zápisu p. Jana Kovaříka a 
Pavla Ševčíka 
Hlasování:  14 – 0 – 0   
 

tajemnik
Text napsaný psacím strojem
anonymizováno



 Ad 5) Schválení zápisu z jednání zastupitelstva města dne 22.02.2023 
     pí starostka - Zápis a usnesení č. 3 z jednání ZM ze dne 22.02.2023 ověřili ověřovatelé Jiří 
Korbel a František Malík, bez připomínek.     
 
Usnesení: 4/2023/5: Zastupitelstvo města schvaluje zápis a usnesení č. 3 z jednání ZM ze dne 
22.02.2023 bez připomínek 
Hlasování:  14 – 0 – 0  
 
Ad 6) Zpráva o činnosti rady města za období od 20.02.2023 do 03.04.2023 
     pí starostka – materiály zastupitelé obdrželi v elektronické podobě. Některé body jednání 
MR pí starostka objasnila:  
 
Do podkladů byla vložena odpověď JmK o jeho rozhodnutí zrušit vlakovou linku S21 Velké 
Opatovice – Boskovic. Město Velké Opatovice v březnu obdrželo písemnou odpověď 
z Jihomoravského kraje na podanou petici našeho města, Mikroregionu Malá Haná a našich 
občanů pro zachování osobní vlakové dopravy linky S21. Petice byla zaslána na Jihomoravský 
kraj na konci ledna. Po mnoha jednáních v minulém roce, i po podání petice, Jihomoravský kraj 
definitivně rozhodl o zrušení osobní vlakové dopravy Velké Opatovice – Boskovice linky S21 
na trati 262. Tato linka bude ukončena v červnu 2023. Hlavním a zásadním důvodem pro 
rozhodnutí kraje o zrušení je ekonomická nákladovost provozu této linky a její nízké využívání 
cestujícími. Doprava cestujících bude přesunuta na autobusové linky. Město Velké Opatovice 
při všech jednáních argumentovalo historií a významností této vlakové linky pro náš region i 
v návaznosti na životní prostředí. Bohužel kraj rozhodl dle efektivity nakládání s veřejnými 
prostředky.  
 
Při větších deštích došlo k přetečení vod přes cyklostezku v prostoru před remízkem a 
v souběžné části s Malonínským potokem. Teto týden se uskutečnilo jednání s projektantem 
stavby. Nátok z původního přerušeného melioračního vedení zvyšuje přítok vody nad kapacitu 
drenážního systému, který byl projektován a realizován. Řešením je vybudování přímého 
napojení konců otevřených příkopů do stávajícího funkčního drenážního systému, který je 
napojen do Malonínského potoka. Projektant stavby nyní zpracovává projekt a rozpočet pro 
toto opatření. 
 
Opět při deštích došlo k zaplavení příkopy u nové výstavby RD Hliníky a přetečení dešťových 
vod přes silnici. Od zimních měsíců máme objednané práce na úpravu této příkopy. Firma 
navezla na úpravu materiál, ale z důvodu špatných klimatických podmínek tyto práce nebyly 
provedeny. Se začátkem úprav příkopu se počítá v nejbližších dnech za vhodných klimatických 
podmínek. 
 
V současných dnech probíhají dokončovací práce na akci Rekonstrukce střechy zámku – úřadu. 
Nyní se provádí uložení zemnícího vodiče hromosvodu a bude následovat vyklizení staveniště.  
 
V březnu byly zahájeny práce na rekonstrukci jazykové učebny v budově ZŠ. Na tuto investiční 
akci čerpáme dotaci prostřednictvím MAS Partnerství venkova. Práce by měly být ukončeny 
na konci června. 
 
Město řeší špatný stav přelivové hrany bazénu koupaliště. Vedení města uzavřelo smlouvu se 
společností H-projekt na vyhodnocení stávajícího stavu a návrh variantního řešení pro budoucí 
opravu. Na základě tohoto dokumentu město bude řešit následnou opravu koupaliště. 
 



Město na začátku tohoto roku zveřejnilo záměr na pronájem pozemků při pořádání pouti pro 
umístění atrakcí. Následně byla uzavřena smlouva na 2 roky pronájmu s F. Doleželem a J. 
Malečkem. 
 
Po loňské pouti a nespokojeností se stánkovým prodejem se vedení města rozhodlo tuto plochu 
pro stánky nepronajímat jednomu organizátorovi. Stánkový prodej si město bude při letošní 
pouti organizovat samo. Předpokládáme větší počet stánků a zlepšení kvality. 
 
Stále pokračují lesní práce na sanaci po kůrovcové kalamitě. Před koncem roku byly dokončeny 
veškeré výsadby holin. Po pouti bude provedeno odtěžení suchých stromů v lesoparku na 
Strážnici, který bude po dobu těžby uzavřen. 
 
Stále jsou k dispozici kompostéry. Je možné si zažádat i o více kompostérů na jednu parcelu. 
Musí být splněna podmínka, že kompostér musí být uložen v k.ú. Velkých Opatovic a místních 
částí. Postup žádosti je zveřejněn na webové stránce města. 
 
p. Korbel – dotaz: kudy bude provedeno vyvážení suchých stromů z lesoparku na Strážnici? 
 
Ing. Šafář – po pouti bude provedeno odtěžení suchých stromů po poli zemědělců, se kterými 
je toto projednáno 
 
Usnesení: 4/2023/6: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zápisy a usnesení RM č. 
9 až 12 a schvaluje činnost rady od 20.02. do 03.04.2023 
Hlasování: 14 – 0 – 0  
 
Ad 7) Finanční situace města k 31.03.2023 
     Finanční situace města k 31.03.2023: 
Peněžní zůstatky na bankovních účtech:   39 122 915,09 Kč. 
Stav pokladny:           194 559,00 Kč 
Nesplacený úvěr:      24 666 663,00 Kč 
 
Usnesení: 4/2023/7: Zastupitelstvo města bere na vědomí finanční situaci města ke dni 
31.03.2023 
Hlasování: 14 – 0 – 0  
 
Ad 8) Daňová výtěžnost k 31.03.2023 
     Stav výběru daní k 31.03.2023 je ve výši 15 979 749,06 Kč. Ve srovnání se stejným obdobím 
loňského roku jde o navýšení výběru daní o 2 631 067,57 Kč. Jedná se především o zvýšený 
výběr daně z přidané hodnoty, který je vyšší o 1 146 655,84 a výběr daně z příjmu právnických 
osob, který je vyšší o 701 385,17 Kč. 
 
Usnesení: 4/2023/8: Zastupitelstvo města bere na vědomí daňovou výtěžnost města k  
31.03.2023 
Hlasování: 14 – 0 – 0  
 
Ad 9) Poskytované půjčky z FRB na rok 2023 
     Pí starostka – předávám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO. 
 
V souladu se směrnicí č. 37 „O fondu rozvoje bydlení města Velké Opatovice“, čl. IV., odst. 6, 
provádí rada výběr žadatelů o poskytnutí úvěru/půjčky z FRB na doporučení výběrové komise 



FRB (složená z vedoucí FSO, vedoucí SMM, 1 člen ISK). Příjem žádostí byl ukončen 
31.03.2023, komise se sešla 03.04.2023 a vypracovala zápis pro radu města. Rada doporučuje 
zastupitelstvu příjemce půjčky a výši půjčky. Zápis komise (Vyhodnocení žádostí o půjčku 
FRB – 2023) je přílohou předkládaného materiálu. 
 
Rada města projednala na základě doporučení komise výběr žadatelů o poskytnutí půjčky 
z FRB a doporučuje zastupitelstvu schválit poskytnutí půjček z FRB všem žadatelům dle 
předloženého materiálu.  
 

Žadatel Požadovaná částka Celkové náklady Poskytnutá částka 
SVJ domu č.p. 505 400.000 1.400.000 430.000 
B M. 200.000 750.000 200.000 
K J. 50.000 200.000 100.000 
T 150.000 338.330 170.000 
K M. 150.000 300.000 150.000 
Ž P. 150.000 300.000 150.000 

 
Usnesení: 4/2023/9: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí půjček z Fondu rozvoje bydlení 
SVJ domu č.p. 505, p. M. B, p. J. K, pí A. T, p. M. K a p. P. Ž dle výše uvedené tabulky. 
Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvy o poskytnutí půjček z FRB SVJ domu č.p. 505, p. M. 
B, p. J. K, pí A. T, p. M. K a p. P. Ž 
Hlasování: 14 – 0 – 0  
 
Ad 10) Odpady za rok 2022 
     Město Velké Opatovice eviduje každým rokem množství vyprodukovaných odpadů. 
V červenci roku 2019 město přešlo na systém sběrných nádob door-too-door za účelem snížení 
množství směsného komunálního odpadu a zvýšení množství vytříděných složek odpadu. 
 
Dle níže uvedené tabulky je zřejmé, že systém door-too-door v roce 2019 zafungoval. Snížilo 
se množství komunálního odpadu a zvýšily se složky vytříděného odpadu. Dle tabulky se v roce 
2020 a 2021 celkově zvýšilo množství odpadu, můžeme to pravděpodobně připisovat nákaze 
COVID-19. V roce 2022 se již množství odpadů dostalo do normálních hodnot. Od roku 2020 
jsou pro občany k dispozici kompostéry. Kompostéry jsou stále pro občany k dispozici zdarma. 
 

Vývoj množství odpadů vyprodukovaných občany a předané městu k likvidaci     

rok/komodita 

směsný/objemný 

odpad  plast papír 

sklo 

směs sklo čiré BIO Oděvy 

jedlý 

tuk kov  celkem 

2017 986,13 34,61 31,54 21,30 10,70 383,00 17,13 0,14 72,97 1 557,52 

2018 939,76 35,92 53,02 23,45 9,65 374,00 16,60 0,05 0,00 1 452,45 

2019 848,09 49,37 55,96 20,36 16,18 494,88 9,70 0,90 46,37 1 541,81 

2020 711,32 70,10 80,20 26,23 26,79 683,85 17,61 0,25 0,90 1 617,25 

2021 688,00 69,83 77,09 23,55 25,72 746,24 16,32 0,66 18,10 1 665,51 

2022 612,61 67,57 69,28 23,46 26,44 701,55 14,24 0,57 18,39 1 534,11 

 

 

 

 

 



K množství odpadů se také váže jejich finanční hodnota. Každým rokem se náklady na tuto 
službu pro město zvyšují. Je to z důvodu zvyšujících se nákladů na pohonné hmoty, mzdy, 
opravy a servis techniky aj. Celkové náklady na odpadové hospodářství za rok 2022 činily 3 649 
tis. Kč, výnosy byly v roce 2022 ve výši 2 279 tis. (z toho příjem z poplatků za odpad od občanů 
byl ve výši 2 209 tis. Kč). Nyní se připravuje novela zákona o odpadech, kterou obce a města 
budou muset uvést v praxi. 
 
p. Ševčík – množství vyprodukovaného odpadu je uvedeno v tunách? 
 
pí starostka – ano  
 
Usnesení: 4/2023/10: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložený materiál – odpady za 
rok 2022 
Hlasování: 14 – 0 – 0   
 
Ad 11) Roční zpráva o kvalitě poskytovaných vodohospodářských služeb   
     Předložená zpráva obsahuje provozní a výkonové ukazatele sloužící ke sledování a 
hodnocení kvality poskytovaných služeb. V této zprávě se sleduje mnoho ukazatelů, které 
provozovatel pro vlastníka vodohospodářské infrastruktury zajišťuje a sleduje. V roce 2022 
byly všechny výkonové ukazatele splněny. 
 
Usnesení: 4/2023/11: Zastupitelstvo města bere na vědomí Roční zprávu o kvalitě 
poskytovaných vodohospodářských služeb za rok 2022 a schvaluje vyhodnocené výkonové 
ukazatele, které jsou ve zprávě uvedeny 
Hlasování: 14 – 0 – 0  
 
Ad 12) Zpráva o činnosti městské policie za únor a březen 2023 
     Informace o činnosti městské policie obdrželi zastupitelé v podkladových materiálech. 
 
Usnesení: 4/2023/12: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zprávy městské policie 
za měsíce únor a březen 2023  
Hlasování: 14 – 0 – 0  
 
Ad 13) Různé 
Tento víkend proběhne pouť. Město připravilo kulturní program na sobotní odpoledne a večer 
a také zajišťuje organizaci stánkového prodeje. Jste tímto všichni zváni na pouťové oslavy 
 
V sobotu 29.04.2023 proběhne slavností otevření cyklostezky, začátek je v 13:30 h na začátku 
cyklostezky, následně proběhne přesun na rozhraní katastrů, tedy k lávce u potoka, kde bude 
slavnostně zahájen provoz 
 
Upozornění na uzavírku železničního přejezdu od 29.04. do 03.05.2023 u PD směrem na 
Borotín a Cetkovice 
 
01.04.2023 proběhla akce Ukliďme Česko, hlavními organizátory byli p. B a pí P 
 
Příští jednání zastupitelstva města se bude konat 21.06.2023 
 
 
 



Ad 14) Diskuse 
p. Korbel – křižovatka u Orlovny je nepřehledná  
 
pí starostka – umístění zrcadla je v plánu  
 
p. Špaček - dotaz: náhradní vjezd na nám. Míru? 
 
pí starostka – do pouti by měla být položena zámková dlažba, poté nájezdy   
 
Ad 15) Závěr  
     Pí starostka poděkovala přítomným za účast a jednání v 17:35 h ukončila 
 
 
 
 
Datum pořízení zápisu 20.04.2023 
 
 
 
 
  Ing. Kateřina Gerbrichová    Jaroslav Bárta 
   starostka      místostarosta    
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
     

 

 
 

 

 




